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Protokół 

z XXI Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej w dniu 19 września 2013 r. 

Posiedzenie XXI Sesji rozpoczął o godz.11
00

 Przewodniczący Rady Gminy Jan Piskor 

wypowiadając słowa :,,Otwieram XXI Sesję Rady Gminy Sadlinki”. 

Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych gości, radnych oraz sołtysów. Na posiedzenie 

Rady Gminy Sadlinki przybyło 12 radnych (o godz. 11.30 przybyła 13 –ta radna Pani Anna 

Michalska) w związku z czym Przewodniczący Rady Jan Piskor stwierdził prawomocność 

obrad (lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki Jan Piskor odczytał porządek obrad. 

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej oraz wręczenie 

zaświadczenia o wyborze radnego. 

3. Ślubowanie radnego. 

4. Wystąpienie Kierownika Rejonu Dróg Wojewódzkich w Sztumie. 

5. Wystąpienie Przedstawiciela Starostwa Powiatowego w Kwidzynie. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Przedstawienie przez Wójta Gminy spraw realizowanych  między sesjami. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Sadlinki na 2013 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia zasad, na jakich przysługuje dieta 

przewodniczącemu organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych w publicznych 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Sadlinki. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty w Przedszkolu Publicznym  

w Sadlinkach za korzystanie z wychowania przedszkolnego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Sadlinki. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na 

których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze kolejnych 

umów dzierżawy nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie komunalne 

na okres 3 lat. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze kolejnych 

umów dzierżawy nieruchomości stanowiących mienie komunalne na okres 3 lat. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Sadlinki 

nieruchomości gruntowych położonych w miejscowości Karpiny. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

18. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały NR XVIII/138/2013 Rady Gminy Sadlinki  

z dnia 27 marca 2013 r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Sadlinki  

w 2013 roku. 
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19. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej ze środków 

budżetu Gminy Sadlinki w latach 2013-2014 na realizację inwestycji usuwania  

i unieszkodliwiania wyrobów zawierających azbest pochodzących z terenu gminy 

Sadlinki. 

20. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

22. Wolne wnioski. 

23. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy.  

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Jan Piskor poprosił Panią Joannę Śliwińską Zastępcę 

Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej o wręczenie zaświadczenia nowemu 

radnemu Panu Mirosławowi Tadejewskiemu.  Pani Joanna Śliwińska dokonała wręczenia 

zaświadczenia gratulując i życząc owocnej pracy. 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady odczytał treść ślubowania dla nowo wybranego radnego Mirosława 

Tadejewskiego. Radny Tadejewski odpowiedział  ,,Ślubuję,  tak mi dopomóż Bóg’’. 

Ad.4. 

J. Piskor - Przewodniczący Rady – poprosił o zabranie głosu Zastępcę Dyrektora  Zarządu 

Dróg Wojewódzkich w Gdańsku Pana Tomasza Milera. 

Dyrektor przedstawił radnym jakie drogi w gminie  są drogami  wojewódzkimi. Wyjaśnił, że 

są drogi jedne z lepszych dróg w kraju.  Nie są należycie remontowane, gdyż nie ma na to 

środków. 

W. Berent - radny zadał pytanie – jakie są szanse na remont tych dróg w przyszłości? 

T. Miler – Pani Wójt musi pisać wnioski a my będziemy rozpatrywać. 

E. Krajewska – Wójt - jeżeli  piszemy wnioski, to są załatwianie negatywnie a na drogach 

wojewódzkich nic się nie robi od lat . 

T. Miler – docelowa naprawa dróg to jest łatanie istniejących dziur. Bardzo dużo środków 

finansowych idzie na remonty dróg. 

E. Krajewska –Wójt - koszenie poboczy odbywa się bardzo późno. Chcielibyśmy aby 

przetargi na koszenie poboczy odbywały się wcześniej, a koszenie było wykonywane dwa 

razy w roku a nie tylko raz i to w końcu czerwca i lipcu. Własnymi siłami dokonujemy wiele 

obkoszeń poboczy oraz wycinki krzewów w miejscach bardzo  zagrażających bezpieczeństwu 

kierowców przy drogach wojewódzkich. 
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T. Miler - bardzo dziękujemy za to, że Gmina nas wspomaga w koszeniu poboczy i wycince 

krzewów.  Koszenie poboczy odbywa się  raz w roku, gdyż nie ma  środków na drugie 

koszenie. 

B. Lewicka - radna jakie widzi Pan rozwiązanie problemu skrzyżowania w miejscowości 

Białki na górce. Jest to skrzyżowanie drogi wojewódzkiej z drogą  powiatową. Jest tam  

bardzo niebezpiecznie i dochodzi do wielu wypadków drogowych. 

T. Miler – Pani Wójt niech napisze wniosek o budowę ronda  w tym miejscu. 

B. Lewicka – radna  prosiłaby o postawienie lustra na skrzyżowaniu ulicy Kwidzyńskiej z 

Lipową w Sadlinkach co poprawi widoczność. 

T. Miler – dopisać postawienie lustra do wniosku o budowę ronda w Białkach. 

M. Zdankiewicz -  radny zwrócił uwagę   na dziurę w asfalcie na drodze od skrzyżowania w 

Okrągłej Łące do Dziwna. Na dzień dzisiejszy  ta dziura jest zrobiona ale należy się temu 

przyjrzeć, ponieważ co jakiś czas ta dziura się powiększa. 

T. Miler  - zobowiąże kierownika w Sztumie aby się temu przyjrzał  ale prosi o cierpliwość. 

E. Krajewska – Wójt -  jest podobno możliwość składania wniosków o środki unijne na 

drogi wojewódzkie. 

T. Miler -  tak wnioski takie są złożone do rozpatrzenia ale  na drogi  Prabuty – Kwidzyn, 

Sztum –Prabuty, Malbork –Iława. 

E. Krajewska  - Wójt  - jak zlikwidowano kolej z Kwidzyna do Prabut to droga była 

naprawiona. Nie zauważa się  potrzeb w tak małych gminach jaką  jest  nasza gmina. 

T. Miler – wnioski  rozpatrywane są pod względem natężenia ruchu. Środki przyznawane są 

w formie dotacji przez Urząd Marszałkowski w Gdańsku. 

J. Piskor –Przewodniczący - nadmienił, iż  był uczestnikiem spotkania  przedstawicieli 

Zarządu Dróg Wojewódzkich w Gdańsku,  które odbyło się w Starostwie Powiatowym w 

Kwidzynie i tam padły słowa jak traktowane są kolejności remontu naszych dróg.  

Podziękował Panu Dyrektorowi za przybycie na sesję. 

O godzinie 11
30

 na posiedzenie przybyła Anna Michalska 

Ad. 5. 

J. Piskor –Przewodniczący - poprosił Pana Andrzeja Fortunę Wicestarostę Powiatu 

Kwidzyńskiego o zabranie głosu. 

A. Fortuna - Od początku istnienia samorządu minęło 15 lat i jako powiat chcielibyśmy 

wiedzieć, kiedy samorząd wojewódzki przystąpi do remontu dróg na terenie powiatu 

kwidzyńskiego. Z około 300 km zmodernizowano 100 km i też były  remontowane drogi na 

terenie gminy Sadlinki. Zadaniem powiatu jest utrzymanie dróg w należytym stanie i bieżące 
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naprawy tych dróg. W bieżącym roku powiat nie budował żadnej drogi na swoim terenie. 

Środki są zbierane na rok 2014. Jednak nie zapomina się o remoncie bieżącym dróg oraz 

czyszczeniu i naprawie przepustów jak też o koszeniu poboczy. W następnym roku należy 

dokonać naprawy mostu nad torami kolejowymi w miejscowości Białki. Powiat dokonuje 

obecnie przeglądu dróg przed zimą i uzupełniane są ubytki w asfalcie. Dokonano w 2013 roku 

dwukrotnego obkoszenia poboczy dróg. Obsypano tłuczniem  drogę Rusinowo – Nebrowo 

Wielkie. W miejscowości Olszanica zrobiono naprawę drogi nową metodą jest to nałożenie 

500 m 
2
 nakładek bitumicznych. Jest to nowa metoda i będziemy się przyglądać jak to się 

będzie  sprawdzało. Naprawiono chodnik w Nebrowie Wielkim , przepust pod drogą w 

Kaniczkach i w Glinie. Co roku będziemy się starać odbudowywać i przepusty. Przetarg na 

zimowe utrzymanie jest rozstrzygnięty i będzie to ta sama osoba co w ubiegłym roku. 

M. Tadejewski - radny - wnioskował o zrobienie przepustu pod drogą obok jego budynku 

mieszkalnego. 

A. Fortuna – poinformował, że dobre wykonanie roboty wymaga współpracy społeczeństwa. 

M. Tadejewski – radny - zgłosił sprawę zapadania się asfaltu w centrum wsi Nebrowo 

Wielkie, prosi o pilne zajęcie się tą sprawą, gdyż grozi to niebezpieczeństwem. Może tam 

dojść do wypadku. 

M. Bułka  - radny -  zadał pytanie  staroście co to jest tłuczeń?, bo to co wysypano na 

pobocze drogi  Rusinowo - Nebrowo nie przypomina tłucznia. Są to porozbijane  kawałki 

cegieł. 

M. Bryl – sołtys wsi Glina -  tłuczeń wysypany na poboczu od  budynku Pana Stromeckiego 

do Pana  Pabiana jest  to gruz, który jest niebezpieczny przy wymijaniu się samochodów. Pani 

sołtys zgłosiła również sprawę   pękniętego asfaltu na wysokości budynku Państwa 

Zatorskich. Prosiłaby o naprawienie tego pęknięcia w asfalcie. 

M. Bułka  - radny - poinformował Pana Starostę, że złożone było pismo do starostwa  

w sprawie naprawy poboczy i nie otrzymaliśmy żadnej odpowiedzi w tej sprawie. Tak 

szczerze mówiąc to chcieli byśmy coś lepszego na te pobocza a nie cegłówki  a najlepiej jak 

by przeszedł po tym walec. 

E. Gadacz - sołtys wsi Kaniczki -  prosi aby przy remontach  dróg lub przepustów pod 

drogami  dokładniej oznakować miejsce, gdzie  wykonywane są roboty drogowe. 

Zwrócił  uwagę na  sprawę złego wykonania przepustu w Kaniczkach. 

 

A. Fortuna - poinformował, że przepust ten będzie poprawiony. Zatoki autobusowe na 

terenie gminy Sadlinki nie będą remontowane, gdyż nie ma na ten cel środków. 

E. Krajewska – Wójt -  prosi aby przemyśleć sprawę budowy a\zatoki autobusowej na 

granicy Kaniczek  i Grabowa. Pan Lipski zobowiązuje się, że odda kawałek gruntu po zatokę 

autobusową. 

A. Fortuna - pomyślimy o tym. 
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E. Krajewska – Wójt - prosi o postawienie znaku  „Uwaga zwierzęta domowe” obok 

gospodarstwa  rolnego Pana Lipskiego w Grabowie. 

E. Gadacz - sołtys wsi Kaniczki  -podziękował za naprawę przepustu w Kaniczkach ale prosi 

o poprawienie tego przepustu, gdyż jest źle wykonany. 

A. Fortuna - wykonawca został zobowiązany do ponownej naprawy tego przepustu  

w Kaniczkach. 

I. Szczotka – radna - zapytała czy będą  usunięte uskoki na moście w Olszanicy obok 

budynków Pana Szmidta. 

A. Fortuna -  most będzie naprawiony w przyszłym roku. 

A. Krzyżek - sołtys wsi Nebrowo Małe - poruszyła sprawę drogi Bronisławowo- Nebrowo 

Małe, na wysokości zabudowań Pani Sokół  droga jest załamana. 

A. Fortuna - zainteresuję się tą sprawą. 

J. Piskor - Przewodniczący - na naszym terenie Wójt dba o wycinkę krzaków przy drogach 

powiatowych , co poprawia widoczność kierowcom. 

B. Filar -sołtys wsi Grabowo -  poruszył temat malowania linii  na łukach dróg powiatowych 

co powodowałoby lepszą widoczność w czasie mgieł. 

A. Fortuna - poinformował, że nie na każdej drodze można malować linie. Droga musi mieć 

odpowiednią szerokość aby można było ją malować. Nie rozpatrywaliśmy tego tematu, 

ponieważ inne mamy roboty do zrobienia. Na tym etapie Zarząd Powiatu nie bierze pod 

uwagę oznakowania poziomego. 

J. Piskor -Przewodniczący Rady - podziękował  Panu Staroście za wyczerpujące 

odpowiedzi na zadane pytania. 

Ad.6. 

P. Piszczewiat - sołtys wsi Rusinowo -  podziękował wszystkim uczestniczącym a przede 

wszystkim radnym i sołtysom za udział   

w uroczystości pogrzebowej byłego sołtysa wsi Rusinowo a jego  teścia. ,, Bardzo dziękuję  

i Bóg zapłać wszystkim za tą posługę". 

B. Filar -sołtys wsi Grabowo - prosi  aby na drodze Grabowo - Kaniczki wprowadzić  

ograniczenia jazdy, ponieważ wszyscy tam jeżdżą bardzo szybko, chociaż  jest tam teren 

zabudowany. 

T. Hermaszewski – dzielnicowy - odpowiedział Panu Filarowi, że zgłosił już do policji 

drogowej aby częściej  przyjeżdżali na ten teren. 

A. Michalska – radna - spytała Panią Wójt czy będą postawione wiaty przystankowe  

w Okrągłej Łące.  



6 
 

 

Ad.7. 

E. Krajewska – Wójt - omówiła  sprawy realizowane między sesjami. 

J. Piskor – Przewodniczący - podziękował Pani Wójt za wystąpienie.  

Ad.8. 

J. Piskor -Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr XXI/163/2013 z dnia 19 września 

2013 r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Sadlinki na 2013 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku  

z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad.9. 

J. Piskor -Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr XXI/164/2013 z dnia 19 września 

2013 r. w sprawie ustanowienia zasad, na jakich przysługuje dieta przewodniczącym organów 

wykonawczych  jednostek pomocniczych. 

E. Krajewska - Wójt dokonała wyjaśnienia  do projektu uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku  

z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie. W czasie głosowanie nieobecna była radna 

Beata Lewicka. 

Ad.10. 

J. Piskor - Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr XXI/165/2013 z dnia 19 września 

2013 r. w sprawie ustalenia siedzib oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku  

z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad.11. 

J. Piskor - Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr XXI/166/2013 z dnia 19 września 

2013 r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty w Przedszkolu Publicznym w Sadlinkach za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku  

z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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Ad.12. 

J. Piskor -Przewodniczący Rady - odczytał uchwałę Nr XXI/167/2013 z dnia 19 września 

2013 r. w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku  

z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad.13. 

J. Piskor - Przewodniczący Rady -  odczytał uchwałę Nr XXI/168/2013 z dnia 19 września 

2013 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy  

i zagospodarowania  tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących  w posiedzeniu, w związku  

z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad.14. 

J. Piskor - przewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr XXI/169/2013 z dnia 19 września 

2013 r. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze kolejnych umów dzierżawy 

nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie komunalne na okres 3 lat. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku  

z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad.15. 

J. Piskor - Przewodniczący Rady - odczytał uchwałę Nr XXI/170/2013 z dnia 19 września 

2013 r. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze kolejnych umów dzierżawy 

nieruchomości  stanowiących mienie komunalne na okres 3 lat. 

Za  przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku  

z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad.16. 

J. Piskor - Przewodniczący Rady - odczytał uchwałę Nr XXI/171/2013 z dnia 19 września 

2013 r. w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Sadlinki nieruchomości gruntowych 

położonych w miejscowości Karpiny. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku  

z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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Ad.17. 

J. Piskor - Przewodniczący  Rady - odczytał uchwałę Nr XXI/172/2013 z dnia 19 września 

2013 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku  

z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad.18. 

J. Piskor - Przewodniczący Rady - odczytał uchwałę Nr XXI/173/2013  z dnia 19 września 

2013 r. o zmianie uchwały Nr XVIII/138/2013 Rady Gminy Sadlinki z dnia 27 marca 2013 r. 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Sadlinki w 2013 roku. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku  

z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad.19. 

J. Piskor - Przewodniczący Rady -  odczytał uchwałę Nr XXI/174/2013 z dnia 19 września 

2013 r.  w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej ze środków budżetu Gminy 

Sadlinki w latach 2013-2014 na realizację inwestycji usuwania i unieszkodliwiania wyrobów 

zawierających azbest pochodzących z terenu gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku  

z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad.20. 

Za przyjęciem protokołu  obrad XX Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 13 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad.21. 

E. Krajewska – Wójt - odpowiadając na interpelacje i zapytania radnych  odpowiedziała, że 

wiaty przystankowe zostaną zakupione w miesiącu październiku br. dwie do Okrągłej Łąki  

i jedna do Nebrowa Małego. Realizację przewiduje się do końca października 2013 roku. 

Na następną sesję zaprosimy Kierownika Posterunku Policji w Sadlinkach oraz byłego 

Komendanta Posterunku w Sadlinkach Pana Grzegorza Głuszkiewicza. 

B. Grzyb – sołtys wsi Sadlinki - podziękował  za wyróżnienie co do podniesienia diety 

sołtysa. 

M. Tadejewski – radny odczytał wnioski od mieszkańców wsi, które chciałby zrealizować 

chociaż w części w trakcie  pełnienia funkcji radnego między innymi: zabezpieczenie placu 

zabaw wysokim ogrodzeniem, budowa kanalizacji, rozbudowa chodnika, naprawienie drogi 
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do Wisły, pomoc przy odbiorze eternitu i rozbiórce starego domu u Pana Laskowskiego   

w centrum wsi, budowa świetlicy wiejskiej. 

E. Krajewska – Wójt – wyjaśniła radnemu jak realizuje się wnioski zgłaszane przez radnych. 

E. Gadacz – sołtys wsi Kaniczki - prosił aby gmina dokonała naprawienia przystanku obok 

Pana Zadrożnego, ktoś uszkodził i wygląda  to bardzo brzydko. 

E. Krajewska – Wójt – poinformowała, że postara się aby pracownicy interwencyjni UG 

naprawili ten przystanek. 

Wójt poinformowała radnych, że następna sesja odbędzie się w miesiącu październiku. 

Ad. 22. 

Przewodniczący Rady zamknął o godz. 13
50 

obrady XXI Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

Protokółowała 
Teresa Gadomska 


